
1-15/2012. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. október 16-
án  (kedd)  1000 órai  kezdettel  Bácsalmás  város  és  Tataháza  község
Önkormányzatának  Képviselő-testületeivel  közösen  megtartott
rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Bácsalmás Polgármesteri Hivatal földszinti 
nagytanácskozóterme

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Tímár  Judit
alpolgármester,  Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika,  Halbländer
József, Pálosi Jánosné, Szabó Erika képviselők (6 fő).

Állandó meghívottak részéről: Szép Katalin jegyző

Előzetesen bejelentette távolmaradását:,  dr.  Lovas László képviselő (1 fő),
Patocskai Tibor alpolgármester

Egyéb meghívottak részéről jelen vannak: Székelyhidi András BAJAVÍZ Kft.
ügyvezetője, Németh Balázs Bácsalmás város polgármestere,
dr.  Kereszturi  Monika  jegyző,  Bácsalmás  város  Képviselő-
testülete,  Vörös  István  Tataháza  község  polgármestere,  dr.
Brezoczki Erika jegyző, Tataháza község Képviselő-testülete,
Bényi  Józsefné  Mátételke  község polgármestere,  Mátételke
község Képviselő-testülete

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket.  A  mai  ülés  a  napirend  fontosságára  tekintettel  telefonon  és
meghívóval került összehívásra. Megállapítja az ülés határozatképességét, mivel
7 fő képviselő közül 6 képviselő jelen van. 
Bejelenti  továbbá,  hogy  a  mai  ülés  jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné
köztisztviselő.  Jegyzőkönyv  hitelesítőnek  javasolja  Halbländer  József
képviselőt, amely javaslattal a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, tartózkodás
nélkül egyetért.
Javaslatot  tesz  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  következő  napirendi
pontokat tárgyalja a Képviselő-testület:



- Vissza  nem  térítendő  állami  támogatással  kapcsolatos  döntés
egészséges ivóvíz biztosításához szükséges fejlesztések céljából

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

102/2012.(X.16.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2012.  október  16-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ Vissza nem térítendő állami támogatással kapcsolatos döntés egészséges 
     ivóvíz biztosításához szükséges fejlesztések céljából
     Előterjesztő: Székelyhidi András BAJAVÍZ Kft. ügyvezetője

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ Vissza nem térítendő állami támogatással kapcsolatos döntés egészséges 
     ivóvíz biztosításához szükséges fejlesztések céljából
     Előterjesztő: Székelyhidi András BAJAVÍZ Kft. ügyvezetője

     (Szóbeli előterjesztés, támogatási megállapodás tervezete mellékelve)

Németh  Balázs  Bácsalmás  város  polgármestere: Megjelent  a  Kormány
1380/2012. (IX. 20.) Korm. határozata a rendkívüli kormányzati intézkedésekre
szolgáló  tartalékból  történő  előirányzat-átcsoportosításról,  melyben  több
település részére  az egészséges ivóvízzel való ellátás biztosításához szükséges
fejlesztések megvalósítását támogatná. Többek között Bácsalmásnak 4 millió Ft,
Kunbajának 2 millió Ft, Tataháza - Mátételke részére 30 millió Ft támogatást
biztosítanának.  Ma  16  óráig  kér  a  Belügyminisztérium  visszajelzést  a
támogatások elfogadásáról.  Ez indokolja, hogy a testületi  ülést több település
együttesen  tartja.  A  támogatásnak  több  feltétele  van.  Ha  a  feltételek  nem
teljesülnek,  a  támogatást  vissza  kell  fizetni.  100  %-os  vissza  nem térítendő
támogatásról  kell  dönteni  a  Képviselő-testületeknek.  Felkéri  Székelyhidi
Andrást,  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetőjét,  hogy  bővebben  tájékoztassa  a
Képviselő-testületeket.

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: Köszöntötte a megjelenteket.
Az EU-hoz való csatlakozás előtt 2001. évben Magyarország felvállalta, hogy
csatlakozik néhány vízminőség-javító programhoz. 2006-ra kellett volna az első
programnak megvalósulnia, 2009-re a másodiknak. Nem történt semmi. 2013.
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év második felére történhet az „első kapavágás”. A víz arzén mentesítése a fő
cél, 10 µg/l a határérték. A Belügyminisztérium kérte az üzemeltetők segítségét
a határérték betartásához.  Javasolták,  hogy ideiglenesen a vegyszeres kezelés
kiépítését  valósítsák  meg.  Az  arzénos  helyeken  kevés  a  vas,  ezért
vegyszeradagoló kiépítése szükséges. Ebben a témában volt egy összejövetel is
Baján. Az eredményeket 3 laborral kell  vizsgáltatni.  Élni kell a lehetőséggel.
Bácsalmásnak  4  millió  Ft-ot  terveztek  be.  Korábban  szó  esett  Bácsalmás  –
Tataháza  –  Mátételke  közös  vízellátásáról,  ez  nem  valósult  meg.  Tataházán
önálló  technológia  is  van.  Ezt  próbálták  feljavítani.  Javasolja  a  technológiát
folytatni.  A  Bácsalmás  –  Tataháza  vezetéket  jelenleg  nem  javasolja.  A
minimális technológiai felújítást végezzék el.

Németh  Balázs  Bácsalmás  város  polgármestere: Idézi  a  támogatási
megállapodás  2.  pontját:  „2.  A  támogatott  jelen  megállapodás  aláírásával
kötelezi  magát  arra,  hogy  a  feladatellátást/beruházást  végrehajtja,  melynek
eredményeként az ivóvíz arzén, bór és fluorid kémia anyag tartalma meg fog
felelni  az  ivóvíz  minőségi  követelményeiről  és  az  ellenőrzés  rendjéről  szóló
201/2001.(X.25.)  Korm.  rendeletben  1.  számú  mellékletének  B)  pontjában
foglalt literenkénti határértékeknek és azt a Támogatott a vízi közmű szolgáltató
(továbbiakban:  szolgáltató),  által  beszerzett  3  darab,  egy  akkreditált
laboratórium által kiadott tanúsítvánnyal igazolja (szakmai záró beszámolóban
mellékletként csatolni).”

 Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: A kiépítés egy összeg,  az
üzemeltetés  is  egy  összeg.  Ha  nem  teljesül  a  10  µg/l-  es  határérték,  akkor
zacskós víz lesz a vezetékes víz helyett. Nagyobb odafigyeléssel ez a probléma
megoldódik. Az üzemeltetés költsége is „kemény”.

Bényi  Józsefné Mátételke község polgármestere: Az üzemeltetés  költsége  kit
terhel? Van egy határidő, 2012. december 31. Mindez megvalósítható?

Székelyhidi András a BJAVÍZ Kft ügyvezetője: A BAJAVÍZ Kft készült erre,
számlával rendelkeznek. A költségek benne lesznek a vízdíjban.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő – Kunbaja: A megemelkedett költségek
beleférnek az átadott pénzeszközbe?

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: Igen, belefér.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő  –  Kunbaja: Úgy  látja,  hogy  az
önkormányzatnak plusz költségbe nem kerül.
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Dr. Brezoczki Erika jegyző – Tataháza: 2013. január 1-től meg kell oldani az
egészséges  ivóvíz  ellátást.  Két  projekt  is  van.  Meddig  kell  az  egészséges
ivóvizet biztosítani? Ezt a jelentős összeget miért ne fogadnánk el?

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: Azon vannak, hogy ne kelljen
zacskós vizet biztosítani. Mátételkén biztosított a 10-es határérték. Műszaki hiba
esetén  azonban  előfordulhat,  hogy  nem  teljesül  a  határérték.  Rövidül  a
kivitelezési határidő. Mindent figyelembe véve, 2013. II. félévében elkezdődhet
a nagy projekt. Jó lenne a megépült műveket ½ évig tesztelni is. 
Tataháza  kisebb  tartállyal  rendelkezik,  a  határérték  tartása  érdekében  lehet
vízkorlátozás. Bácsalmáson is lesz technológiai korszerűsítés.

Vörös  István  Tataháza  község  polgármestere: Tataházán  a  legmagasabb  az
arzéntartalom.

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetője: A  településeken  kb.
egyformán, 35-40 µg/l arzén van jelen a vízben. Kunbaján van vastalanító, de
vegyszeradagoló nincs.

Vörös István Tataháza község polgármestere: Tataházán ha kutat fúrunk, miért
kell vezeték is?

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetője: Most  még  nem eldöntött,
hogy a vezetéket az állam el fogja ismerni.

Vörös István Tataháza község polgármestere: Jó-e lakosoknak, hogy az ivóvizet
egyik településről átviszik a másikra?

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: A távvezeték 1,5 hónap esetén
kiépíthető kedvező idő esetén.

Dr. Brezoczki Erika jegyző – Tataháza: A költségekre is kíváncsiak. 30 millió
Ft-ból megoldható? Mi a végleges megoldás?

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: A végleges megoldás: minden
településen önálló technológia működtetése. A határidő: 2015. év végére be kell
fejezni a projektet.

Németh  Balázs  Bácsalmás  város  polgármestere: Bácsalmás  tekintetében  nem
olyan szigorú a helyzet.
Franzné Lakner Éva Kunbaja község polgármestere: Mi változott  tegnap óta,
mert tegnap még azt javasolták, hogy ezt a pénzt ne fogadjuk el, majd a Bajavíz
megcsinálja a saját költségén.
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Németh Balázs Bácsalmás város polgármestere: 3 mintavétel kell, és csak egy
akkreditált laborban kell vizsgáltatni.

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: Megnyugtat mindenkit, hogy
nem marad víz nélkül senki.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő  –  Kunbaja: Jónak  tartja  a  felújítást
Kunbaján. A fejlesztést meg kell valósítani. A megállapodás aláírását javasolja.
Az üzemeknél is kérik a vízvizsgálati jegyzőkönyvet, amiben sajnos benne van a
35 µg/l arzén a vízben. Javasolja a támogatási megállapodás aláírását Kunbaja
vonatkozásában.  Átmeneti  megoldásként  tudják  a  paramétereket  biztosítani  a
településen.

Tóth Árpád Bácsalmás város alpolgármestere: 2013. január 1-ig kell produkálni
a  10  µg/l  arzénszintet  az  ivóvízben.  A pénzt  visszakapják.  Átmenetileg  kell
megoldani. Bele kell vágni, itt saját erő nincs. Tataháza – Mátételke esetében
még a 90-es évek közepén megálmodták a körvezetéket. El kell dönteni, hogy
beszállnak-e a közös vezetékes programba. Örülne a közös hálózatnak.

Dr. Bakó Mária Lujza képviselő – Bácsalmás: A támogatási megállapodás 13.
pontjában az áll,  hogy 10 évig nem elidegeníthető el  az ingatlanvagyon. Ezt
hogy értsék?

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetője: Bácsalmáson  megy  a
szennyvizes program. Abban a támogatási szerződésben is benne lesz, hogy nem
idegeníthető el. Ez a kitétel általában szerepel a szerződésekben.

Németh Balázs Bácsalmás város polgármestere: Bácsalmás és Kunbaja rendben
van, Tataháza és Mátételke még továbbgondolja.

Tóth  Árpád  Bácsalmás  város  alpolgármestere: Bácsalmás  vonatkozásában  a
Képviselő-testületnek a vezeték kiépítéséről is határozni kell.

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetője: Bácsalmásnak  nem  fog
problémát jelenteni a közös rendszer.

Tóth Árpád Bácsalmás város alpolgármestere: Azok az önkormányzatok, akik
önállóan üzemeltetik a vízműveiket,  a jövőben nem biztos, hogy tudják majd
üzemeltetni.

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: 2017. január 1-től 150.000
főnek  kell  a  vízműhöz  tartozni  ahhoz,  hogy  önállóan  működhessen,  ezért  4
település csatlakozott a BAJAVÍZ Kft működési területéhez.
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Varga  Istvánné  képviselő  –  Tataháza: Jelenleg  30-40  µg/l  az  arzénszint  a
településeken, ezt kell leszorítani 10 µg/l-re. Ezt most meg tudják oldani, előbb
miért nem lehetett?

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ Kft  ügyvezetője: Az üzemeltetést  képviseli.
Tudta, hogy nem tudják produkálni az eredményeket. Most is vannak mérések,
amikor  tudják  a  határértéket  tartani.  Az  állam is  tudja,  hogy  nem tudják  az
értékeket mindig és mindenhol produkálni. Régen megfelelő volt a 30-40 µg/l
arzénszint, az EU-hoz csatlakozás után lett a határérték felső határa a 10 µg/l. A
meglévő ivóvíz nem okoz egészségügyi problémát.

Németh  Balázs  Bácsalmás  város  polgármestere: Nincs  arról  szó,  hogy a  víz
mérgező.  A  határértéket  a  200  µg/l-ről  10  µg/l-re  vitték  le.  Nagyon  nagy
mennyiségű vizet kellene meginni ahhoz, hogy mérgező legyen.

Tóth Árpád Bácsalmás város alpolgármestere: A kivett vízben van az arzén, nem
a tisztítottban.

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetője: Lehet  mutogatni  az
üzemeltetőre, de az önkormányzat feladata az egészséges ivóvíz biztosítása. Az
államnak 100 %-ban fel kellene vállalni ezt a programot.

Dr.  Brezoczki  Erika  jegyző  Tataháza: Hová  tervezték  a  vezetéket?
Magánterületeket érint?

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: A KPM-el a kapcsolatot már
felvették, a magánszemélyekkel még nem.

Tóth  Attila  köztisztviselő  Bácsalmás: A  megvalósíthatósági  tanulmányban
foglaltak az irányvonal a beruházás megvalósításában.

Székelyhidi  András  a  BAJAVÍZ  Kft  ügyvezetője: A  projekt  adott,  hogy
mennyiben változtatható meg, még nem látható.

Bailo Amadou képviselő – Bácsalmás: Az ÁFÁ-t ki fizeti?

Székelyhidi András a BAJAVÍZ Kft ügyvezetője: A magyar állam a beruházást
fizeti, utófinanszírozott.

Németh Balázs Bácsalmás város polgármestere: Javasolta, hogy a szavazzanak.
Ismertette a Bácsalmásra vonatkozó határozati javaslatot.
Ezt  követően  Bácsalmás  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete
meghozta határozatát.
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Franzné  Lakner  Éva  Kunbaja  község  polgármestere: Kunbaja  község
vonatkozásában  felkérte  Kunbaja  község  Önkormányzatának  Képviselő-
testületét, hogy szavazzon a kiküldött támogatási megállapodásról. Aki egyetért
a támogatási megállapodás aláírásával, igennel szavazzon. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

103/2012.(X.16.) öh.  H a t á r o z a t
Vissza nem térítendő állami támogatással 
kapcsolatos döntés egészséges ivóvíz 
biztosításához szükséges fejlesztések céljából

Kunbaja Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, hogy a
1380./2012.(IX.20.)  Korm.  határozatban  Kunbaja  településen  az  egészséges
ivóvízzel  való  ellátás  biztosításához  szükséges  fejlesztések  megvalósításának
támogatása cím javára 2 millió Ft azaz Kettőmillió forint vissza nem térítendő
támogatást igénybe kívánja venni.

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  felhatalmazza  a
polgármestert  a  támogatási  megállapodás  aláírására,  az  üggyel  kapcsolatos
intézkedések megtételére. 

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

Miután több napirendi pont nem volt, Kunbaja község polgármestere a kunbajai
Képviselő-testület ülését 1114 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítő:

Halbländer József
képviselő
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